
 

 

         Protokół nr XIV/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Zawidowie 

odbytej w dniu 30 września 2019 roku w sali konferencyjnej  

Urzędu Miejskiego w Zawidowie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Ryż o godzinie 16.00 przywitał radnych oraz gości. 
Oświadczył, że ustawowy skład Rady Miejskiej w Zawidowie wynosi 15 radnych,  
a zgodnie z listą obecności na sali obecnych jest 15 radnych. Stwierdził prawomocność obrad 
i otworzył XIV Sesję Rady Miejskiej w Zawidowie.  
 
Propozycję porządku obrad radni otrzymali na piśmie. 
Przewodniczący Rady Rafał Ryż poinformował, iż porządek dzisiejszej sesji przedstawia się 
następująco: 
 
 1. Otwarcie obrad. 
 2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności między sesjami.  
 3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2019 r.  
 4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na      
                rok 2019. 
 5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy  
                Finansowej Gminy Zawidów.  
 6. Sprawy różne.  
 7. Zamknięcie obrad.  
 
    1. Otwarcie obrad.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Ryż poinformował, iż sesja Rady Miejskiej nie będzie 
transmitowana na żywo z uwagi na problemy techniczne, które wystąpiły na początku sesji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Ryż przekazał, iż na sesję Rady Miejskiej został zapro-
szony mieszkaniec Zawidowa 17-letni Jakub Węgrzyn, który w trakcie tegorocznych  
Mistrzostw Polski Juniorów Młodszych wywalczył brązowy medal w dziesięcioboju oraz jego 
trener  Pan Robert Wochna.  
Wyniki sportowe Jakuba spotkały się z uznaniem Burmistrza Miasta  i radnych Rady Miejskiej. 
Gratulowano lekkoatlecie zaszczytnego miejsca na podium, optymalnej kondycji i wielkiej 
woli walki. Gratulacjom towarzyszyły także odpowiednie gratyfikacje. Słowa podziękowania 
skierowano również do Roberta Wochny, osobistego trenera Jakuba, który od początku czuwa 
nad jego rozwojem sportowym, jest także dużym wsparciem na wszystkich zawodach lekkoa-
tletycznych.  
 
Po odczytaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Rafał Ryż zwrócił się z zapytaniem, czy 
radni bądź Burmistrz Miasta wnoszą o dokonanie zmian w wyżej wymienionym porządku  
obrad.  
Burmistrz Miasta Robert Łężny wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Zawidów do Południowo - Zachodniego Klastra 
Energii.  



 

 

Burmistrz Miasta R. Łężny przekazał, iż w dniu 9 marca 2017 r., dwie z gmin Powiatu  
Zgorzeleckiego wraz z innymi partnerami zawarły porozumienie cywilnoprawne, w sprawie 
przystąpienia Gminy Zawidów do Zgorzeleckiego Klastra Rozwoju Odnawialnych Źródeł 
Energii i Efektywności Energetycznej.  
Utworzenie klastra energii odnawialnej ma m.in. na celu poprawę stanu środowiska, 
 prowadzenie działalności edukacyjnej oraz wzmacnianie lokalnej gospodarki dzięki  
optymalizacji wykorzystania lokalnie dostępnych zasobów energetycznych. Ponadto  
w procedurach aplikacyjnych o środki finansowe do funduszy strukturalnych, programów ra-
mowych i innych potencjalnych źródeł finansowania, istnienie klastra i bycie jego członkiem 
zapewni lepszą pozycje w rankingu aplikujących wnioskodawców.  
W porozumieniu weźmie udział 7 gmin powiatu zgorzeleckiego. 
 
Przewodniczący Rady R. Ryż poddał ww. wniosek pod głosowanie.  
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu: /za - 15, przeciw - 0, wstrzymujących 
się - 0/ przyjęła ww. wniosek. 
 
Wyniki głosowania nad wnioskiem o wprowadzenie zmian w porządku obrad. 
Radna Anna Bartnik - za,  
Radny Tomasz Bednarz - za,  
Radny Andrzej Bogdanowicz - za,  
Radny Grzegorz Drabko - za,  
Radny Kamil Kozłowski - za,  
Radna Danuta Lachowicz - za,  
Radny Andrzej Majewski - za,  
Radna Renata Marciniak - za, 
Radny Andrzej Pilarski - za,  
Radny Mirosław Ptak - za,  
Radna Monika Rokicka - za,  
Radny Damian Ryż - za,  
Radny Rafał Ryż - za,  
Radny Jerzy Stankiewicz - za,  
Radna Elżbieta Wójcik - za.  
 
Przewodniczący Rady Rafał Ryż odczytał porządek obrad po zmianach: 
 

1. Otwarcie obrad. 
 2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności między sesjami.  
 3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2019 r.  
 4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na  
                rok 2019. 
 5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy  
                 Finansowej Gminy Zawidów.  
 6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Zawidów do  
                 Zgorzeleckiego Klastra Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności 
                 Energetycznej. 
 7. Sprawy różne.  
 8. Zamknięcie obrad.  
 
 



 

 

2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności między sesjami. 
 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta Zawidów obejmuje miesiące sierpień - wrzesień 2019 r.:  
- W dniu 17 września wydano Zarządzenie w sprawie opłat za usługi cmentarne, 
- Wydano 4 zarządzenia porządkowe w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta,  
1. 26.09. otrzymałem aneks do umowy na przyjęcie odpadów przez zakład utylizacji odpadów 

w Lubaniu. Podwyżka od 1 stycznia 2020 na odpady gabarytowe i gruz.  
2. 24.08. odbyły się zawody strażackie w Sulikowie, bez udziału naszej OSP. 
3. 30.08. odbyły się obchody Dnia Energetyka, gdzie wielu mieszkańców miasta Zawidów   

zatrudnionych w PGE otrzymało odznaczenia.  
4. 31.08. odbyły się dożynki powiatowe w Jędrzychowicach. 
5. 01.09. odbyły się dożynki gminne w Sulikowie. 
6.  02.09. rozpoczęcia roku szkolnego. 
7.  09.09. spotkanie informacyjne w sprawie przystąpienia gmin z powiatu, które nie są jeszcze 

członkami Zgorzeleckiego Klastra Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności 
Energetycznej. 

8. W związku z rozpoczęciem roku szkolnego sporo czasu zajęły tematy przygotowujące  
i pozwalające rozwiązać problemy związane z funkcjonowaniem szkoły podstawowej.  
Dokończenie remontów oraz dożywianie uczniów. Wiele spotkań odbyłem również w celu 
uzgodnienia dowozu dzieci niepełnosprawnych do ośrodka SOSW w Zgorzelcu.  

 
 
 3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady R. Ryż odczytał uchwałę nr VIII/34/2019 Składu Orzekającego  
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 20 września 2019 r. w sprawie opinii 
o przedłożonej przez Burmistrza Miasta Zawidowa informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Miasta Zawidowa za I półrocze 2019 r.  
Opinia jest pozytywna.  
Lidia Niećko przekazała, iż wydatki zrealizowane są wydatkami planowanymi, które jak wia-
domo do końca roku ulegną zmianie.  
Pytań nie zadano.  
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady R. Ryż przekazał, iż projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej.  
Pytań nie zadano.  
Przewodniczący Rady R. Ryż poprosił o stanowiska Komisji do projektu uchwały. 
 
Komisja Budżetu i Finansów - za przyjęciem.  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu - za przyjęciem. 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej R. Ryż poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr XIV/66/2019 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 30 września 2019 r.  
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na rok 2019.  
 



 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr XIV/66/2019, która stanowi załącznik do niniejszego  
protokołu. 
 
Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta 
na rok 2019: 
Radna Anna Bartnik - za,  
Radny Tomasz Bednarz - za,  
Radny Andrzej Bogdanowicz - za,  
Radny Grzegorz Drabko - za,  
Radny Kamil Kozłowski - za,  
Radna Danuta Lachowicz - za,  
Radny Andrzej Majewski - za,  
Radna Renata Marciniak - za, 
Radny Andrzej Pilarski - za,  
Radny Mirosław Ptak - za,  
Radna Monika Rokicka - za,  
Radny Damian Ryż - za,  
Radny Rafał Ryż - za 
Radny Jerzy Stankiewicz - za,  
Radna Elżbieta Wójcik - za.  
 
 5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej Gminy Zawidów. 
 
Przewodniczący Rady R. Ryż przekazał, iż projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej i jest on konsekwencją uchwały w sprawie  
wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na rok 2019. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady R. Ryż poprosił o stanowiska Komisji do projektu 
uchwały. 
 
Komisja Budżetu i Finansów - za przyjęciem.  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu - za przyjęciem. 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej R. Ryż poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr XIV/67/2019 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 30 września 2019 r.  
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zawidów. 
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr XIV/67/2019, która stanowi załącznik do niniejszego 
 protokołu. 
 
Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Zawidów. 
Radna Anna Bartnik - za,  
Radny Tomasz Bednarz - za,  
Radny Andrzej Bogdanowicz - za,  



 

 

Radny Grzegorz Drabko - za,  
Radny Kamil Kozłowski - za,  
Radna Danuta Lachowicz - za,  
Radny Andrzej Majewski - za,  
Radna Renata Marciniak - za, 
Radny Andrzej Pilarski - za,  
Radny Mirosław Ptak - za,  
Radna Monika Rokicka - za,  
Radny Damian Ryż - za,  
Radny Rafał Ryż - za 
Radny Jerzy Stankiewicz - za,  
Radna Elżbieta Wójcik - za.  
 
 6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Zawidów do Zgorzelec-
kiego Klastra Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności Energetycznej. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej R. Ryż przekazał, iż projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady R. Ryż poprosił o stanowiska Komisji do projektu 
uchwały. 
 
Komisja Budżetu i Finansów - za przyjęciem.  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu - za przyjęciem. 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej R. Ryż poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr XIV/67/2019 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 30 września 2019 r.  
w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Zawidów do Zgorzeleckiego Klastra Rozwoju Odna-
wialnych Źródeł Energii i Efektywności Energetycznej.  
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr XIV/68/2019, która stanowi załącznik do niniejszego  
protokołu. 
 
Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej  
Zawidów do Zgorzeleckiego Klastra Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności 
Energetycznej. 
Radna Anna Bartnik - za,  
Radny Tomasz Bednarz - za,  
Radny Andrzej Bogdanowicz - za,  
Radny Grzegorz Drabko - za,  
Radny Kamil Kozłowski - za,  
Radna Danuta Lachowicz - za,  
Radny Andrzej Majewski - za,  
Radna Renata Marciniak - za, 
Radny Andrzej Pilarski - za,  
Radny Mirosław Ptak - za,  
Radna Monika Rokicka - za,  



 

 

Radny Damian Ryż - za,  
Radny Rafał Ryż - za 
Radny Jerzy Stankiewicz - za,  
Radna Elżbieta Wójcik - za.  
 
 7. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady R. Ryż poinformował, iż w dniu 19 sierpnia 2019 r. Komisja Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska zwróciła się do Burmistrza z zapytaniami, na które  
odpowiedzi udzielono w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego. 
Ponadto radna Elżbieta Wójcik złożyła interpelacje, na które Burmistrz Miasta udzieli  
odpowiedzi również na stronie BIP.  
Przewodniczący Rady R. Ryż podziękował za dobrze zorganizowaną akcję sprzątania miasta, 
która odbyła się 20 września. Udział w akcji wzięli uczniowie Szkoły Podstawowej, harcerze, 
radni Rady Miejskiej, mieszkańcy miasta, jak i Burmistrz Miasta.  
Przewodniczący Rady R. Ryż zadał pytanie, jak wygląda sytuacja z uzupełnieniem kostki przy 
ulicy Pułaskiego po awariach.  
Burmistrz Miasta przekazał, że kostka zostanie uzupełniona, jak tylko zostaną zatrudnieni nowi 
pracownicy. 
Radny Andrzej Pilarski zgłosił uwagi do funkcjonowania systemu segregacji odpadów w mie-
ście, a mianowicie pod pojemnikami przeznaczonymi do segregacji, które należą do Spółdzielni 
Mieszkaniowej mieszkańcy podrzucają odpady wielkogabarytowe, takie jak wersalki itp. oraz 
odpady komunalne z innych terenów miasta. 
Radny Andrzej Pilarski dodał, iż może niektórzy mieszkańcy nie wiedzą, że na terenie miasta 
funkcjonuje Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych.  
Radny Jerzy Stankiewicz oznajmił, iż może warto zastanowić się nad umieszczeniem w mieście 
tabliczek zawierających informacje nt. PSZOK-u. 
Można byłoby także przy przesyłaniu decyzji podatkowych umieszczać w kopertach  
informacje dot. segregacji odpadów komunalnych oraz PSZOK-u. 
Burmistrz Miasta Robert Łężny przekazał, iż jest to jak najbardziej do zrobienia. Natomiast 
Jeśli chodzi o PSZOK, to można zauważyć, iż coraz więcej osób z niego korzysta, lecz jak 
widać nie wszyscy.  
Radna Danuta Lachowicz zwróciła uwagę, że może postawienie pojemników przy ulicy Zgo-
rzeleckiej na PKS rozwiązałoby sytuację podrzucania odpadów do pojemników spółdzielni.  
Radna Renata Marciniak zadała pytanie, jak wygląda sytuacja z wycinką drzew na drodze nr 
355 z Zawidowa w kierunku Zgorzelca.  
Burmistrz Miasta przekazał, iż temat został przekazany do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei 
we Wrocławiu. 
Radna Elżbieta Wójcik zwróciła się z prośbą, aby wyciąć krzaki przy ulicy Dworcowej z uwagi 
na słabą widoczność, jak również brak miejsca dla pieszych poruszających się poboczem.  
Radny Andrzej Pilarski zwrócił uwagę, że mieszkańcy miasta na bieżąco mają kontakt  
z radnymi, bo to oni dokonali wyboru i należy liczyć się z ich prośbami, sugestiami, jak  
i pomysłami.   
Radny A. Pilarski dodał, że mieszkańcy miasta śledząc obrady sesji Rady Miejskiej nie mają 
dostępu do uchwał, które są omawiane podczas posiedzeń i ciężko im odnieść się do omawianej 
treści.  
Przewodniczący Rady R. Ryż przekazał, iż najlepszym wyjściem byłoby zaprzestanie zwoły-
wania wspólnych posiedzeń Komisji Stałych i omawianie wszystkich uchwał na sesji, aby 
wszystko mogło być transmitowane.  



 

 

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Drabko oznajmił, iż skoro będzie wykonywana przebu-
dowa Placu Zwycięstwa, to warto wziąć pod uwagę odtworzenie fontanny, która kiedyś  znaj-
dowała się na rynku.  
Burmistrz Miasta R. Łężny przekazał, iż w pierwszej kolejności powinny być wykonane ulice 
i zagospodarowany rynek, natomiast jeśli chodzi o wykonanie fontanny, to można się nad tym 
zastanowić w późniejszym czasie.  
Radna Danuta Lachowicz dodała, że Gmina nie ma pieniędzy na wykonanie dróg i fontanna 
jest w tej chwili najmniejszym problemem.  
Radna Monika Rokicka poprosiła o zajęcie się sprawą wycięcia drzewa na ul. Ostróżno przy 
moście, gdyż uzyskała informację, iż należy ono do gminy. 
  
 8. Zamknięcie obrad. 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej R. Ryż o godzinie 
18.30 zamknął sesję.  
 
 
          Protokołowała:                                                                         Przewodniczył: 
 
       Izabela Matuszczyk         Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                            
                                                                                                               Rafał Ryż  


